
 

 

 
 

Redegørelse for 

Systemforum 2023 
Arbejdsopgaver fremgår af kommissorium samt GeoDanmarks arbejdsprogram. 
 

Forummets/arbejdsgruppen sammensætning 
Reno Lindberg, Silkeborg Kommune (formand) 
Ingrid Østerberg Mohr, SDFI (operatør) 
Ivan Laursen, SDFI 
Morten Romanow Bøgemose, SDFI 
Morten Karshøj, SDFI 
Dorte Haar, Sønderborg Kommune 
Ole Brask, Roskilde Kommune 
Anders Esgaard, SDFI, Sekretær 
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Desuden er der afholdt en række møder vedr. Spec 7, strategi for GeoDanmark data, Lister til GeoDK 
til brugerne etc. 
 

Resumé 
Forums arbejde har været koncentreret omkring 3 releases af GeoDK, samt datafordelerens 
transition. Desuden har forum deltaget i planlægningen af en evt. spec 7 og i udredningen af 
GeoDanmark grunddatas status og strategi 

Leverancer 
Forummets/arbejdsgruppens forventede samt opnåede leverancer i punktform ifølge kommissoriets: 

• Systemforum har planlagt, beskrevet og prioriteret udviklingen af 3 releases i 2023 
• Systemforum har fulgt udrulningen af den nye datafordeler nøje. 

 



 

  Side 2 
 

Forummets/arbejdsgruppens forventede samt opnåede leverancer i punktform ifølge 
arbejdsprogrammet: 

• Deltaget i 3 undervisningsforløb og fora har været vært for flere webinarer ift. nye releases 
og anvendelsen af Geokoder samt anvendelse af Lister i GeoDK. 

• Administrativ Ajourføring: Formanden har deltaget i arbejdet omkring belysning af 
udfordringen vedr. Administrativ ajourføring – ligesom der er foretaget en række interviews 
vedr. Kommunernes syn og procedure vedr. ajourføring af veje og bygninger.  

• Deltaget i arbejdet med input til ny Datafordeler – Formanden har deltaget i møder vedr. 
arbejdsgruppen ”Moderne Tjenester” 

• Sætte fokus på arbejdet med ny specifikation for GeoDanmark grunddata idet det har tæt 
sammenhæng til GeoDK. Formanden har deltaget i arbejdet vedr. GeoDanmark grunddatas 
status og strategi – herunder foreslået projektorganisation, ”prisseddel” og første version af 
PID 
 

Forummets/arbejdsgruppens eventuelle sager til bestyrelsen i punktform: 
• Der er lavet en orienteringssag til samtlige bestyrelsesmøder vedr. økonomi og vedr. 

arbejdet med GeoDK. 
 

Målsætning for det kommende år 
Systemforum er blevet enige om kun at udkomme med 3 releases om året, for at give flere 
ressourcer til de enkelte udviklingsforløb (der er de tidligere år udkommet 4 releases). Det 
kommende år kommer desuden til at handle meget om afklaring og udvikling af Specifikation 7. 
 

Ressourceforbrug 
Der har igen været et betydeligt ressourceforbrug for operatør og formand – mens 
ressourceforbruget for resten af fora, er ca. som i de øvrige fora. 
 
Der er brugt en del ressourcer på mange leverandørmøder – både status og driftsmøder ligesom der 
har været en del mødeaktivitet omkring udviklingsopgaver. 
 
 


	Redegørelse for
	Systemforum 2023
	Forummets/arbejdsgruppen sammensætning
	Møder i årets løb
	Resumé
	Leverancer
	Målsætning for det kommende år
	Ressourceforbrug


